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Vážení spoluobčané,
je prosinec a čekají nás Vánoce. Jsem rád, že ještě mohu napsat Vánoce a
doufám, že to tak i nadále zůstane. Podle mě nikoho tímto výrazem neurážím
a urážím‑li někoho, tak je mi to jedno, to je jeho problém. Je to naše společná
tradice a historie a odmítám na tom cokoli měnit. Mně je jedno, jestli někde
jinde, v jiném domě, či v jiném kruhu rodinném, něco nazývají jinak nebo
chtějí nazývat jinak. Není mi ale jedno, když mi chce někdo nařizovat co a
jak mám říkat a nazývat. My jsme tu doma a jestli se to tu někomu nelíbí, ať
jde o dům dál.
V současné době mi to připadá tak, že někdo se urážet může a všichni to musí
chápat a respektovat, ale někdo se zase urazit nemůže, protože když se urazí,
tak to zase urazí toho prvního. Jak již dříve napsal jeden moudrý muž, cesta
do pekla je vydlážděná těmi nejlepšími úmysly. Nerad bych se dožil toho,
že se vrátíme v čase zpět do let 30. nebo 50. let minulého století.
Že se budeme opět bát vyslovit svůj názor nebo třeba i jen pomyslet na něco,
co se liší od oficiálního názoru. Že budeme opět strhávat sochy (což
se i děje), pálit knihy a přepisovat dějiny, zaručeně opět ve jménu naší lepší
budoucnosti. Historie se opakuje a jen se mění její technologická úroveň. Co
se nemění, tak je lidský faktor, lidé zůstávají stejní, ať už se mlátí klackama
po hlavách nebo létají do vesmíru.Byl bych rád, kdybychom někde v hlavách
vyhrabali zbytky zdravého rozumu, máme‑li je ještě a začali opět používat
hlavu na to, na co jí máme. Lidé by měli opět k sobě najít cestu. Připadá mi
však, že v současné době je opak pravdou. Jsou jiná kritéria pro posuzování,
než na jaké jsme byli zvyklí, například kvalifikace, odbornost, vzdělání,
chování a tak. Teď se začíná posuzovat jinak a začínají se uplatňovat jiné
postupy. Nová doba = nové postupy. Začínáme řešit věci, které jsme dříve
neřešili, protože to byla slušnost a samozřejmost. Začíná nám být diktováno
co je jedině správné, jiný názor se nepřipouští. Máš‑li jiný názor, tak koukej
zmizet a vypadnout nebo budeš odejit a vyhozen. Buďme rádi, že je to zatím
beze ztrát na životech, ale to jsme teprve na začátku. Kdoví, co se bude dít
dále. Jen mi to někdy vnucuje myšlenku, že nositelé „nového světového
řádu“ se chovají úplně stejně jako ti, které sami kritizují co se dělo v dobách
minulých. Jen novým světlonošům něco řeknete, co nechtějí slyšet a uvidíte
jaký spustí povyk. Stále ale věřím, že nakonec zvítězí zdravý rozum a
že všichni nakonec pochopí, že tolerance a kompromis je lepší než kon-
frontace. Blbost, na to lidstvo ještě není dost zralé. Doba není jednoduchá.
Všichni vidíme, co se kolem nás děje, ať je to Covid nebo energetická krize.
Co se týče opakující se pandemie, tak to už opravdu začíná být únavné.
Někdy mi to připadá, že se schyluje k občanské válce a že se na sebe každou
chvíli vrhnou očkování a neočkování. Je to složitá situace a rozhodně bych
nechtěl být v „kůži“ těch, co jí řeší a rozhodují o opatřeních. Co je a co není
dobře, co mělo být a co nemělo být. Faktem ale je kritická situace
v nemocnicích. Vůbec nechápu, jak někdo může být agresivní na zdravotníky
a třeba jim propíchat gumy na autech.
Vyzdvihují se osobní svobody v rámci naší nově získané demokracie. No ale
principy antické řecké demokracie jsou trochu jiné, než si v současné době
dost lidí představuje. Jaké to jsou? Zalistujte si tedy v učebnicích dějepisu
nebo ve své paměti a budete možná překvapeni. Naše současná demokracie
spíše připomíná nastupující anarchii, kde si každý myslí, že si může dělat co
chce a nemusí nic respektovat, kdy ale zároveň požaduje, aby systém,
ve kterém žije, fungoval a sloužil mu. To ale nejde, to fungovat nemůže, pro-
tože je třeba do systému i něco vrátit. Systém se stále více zadrhává, stává
se složitějším a stále více nefunkčním. Lidé by se měli tolerovat a spolupra-
covat, nikoli prosazovat jen své osobní zájmy a zviditelňovat se na úkor
ostatních a vyžadovat diktátem akceptaci svých požadavků a názorů. To
spěje pouze k rozdělení společnosti a lidí jako takových a skončíme nakonec
tam, kde jsme začali, že se zase začneme mlátit klackama po hlavě. Ale teď
už opravdu dost filozofie a zpět domů k našim aktuálním tématům.
Ve věci víceúčelového hřiště Zhoř se pomalu posunujeme. Máme konečně
aktualizovanou dokumentaci včetně většiny vyjádření ke změně stavby.
Až budeme mít všechny vyjádření, předáme projektovou dokumentaci

k dalšímu řízení na stavební úřad. Změnou v realizaci zázemí jsme se dostali
vlastně na začátek. Jinak si myslím, že vzhledem k současné neutěšené době
ve stavebnictví a nejen ve stavebnictví, to nedopadlo zase až tak špatně. Ještě
musíme zázemí vybavit základním inventářem. Také bych chtěl, aby hřiště
již sloužilo svému účelu, ale co se dá dělat. Upozorňoval jsem na tyto možné
problémy hned na počátku.
Pomalu také připravujeme podklady pro podání žádosti o dotaci na stavbu
„Chodník kolem silnice II/358 Němčice“. Konečný termín pro podávání
žádostí je stanoven na začátek února 2022. Tady se dopracovává PD
na provedení stavby a tedy i pro vypsání výběrového řízení na dodavatele.
Jak to bude dál je otázkou, protože ceny jsou velmi vysoké. Již několik obcí
a měst zrušilo některé své projekty, protože na ně již jednoduše nemělo. Mám
také obavy, co nás čeká na jaře příštího roku a jaké budou okolnosti pro vyp-
sání výběrového řízení. Bylo by dobré ho zrealizovat někdy v dubnu 2022.
Dle jeho výsledku budeme následně řešit dofinancování akce a to pouze
v případě poskytnutí dotace. Bez dotace se nedá stavět akce v hodnotě cca 25
mil Kč.
Nesmím zapomenou na křižovatku silnic II/360 a III/36018 a chodník kolem
silnice II/360 od čp 98 (roubený hostinec) směrem na Podrybník. Tady máme
projektovou dokumentaci pro společné územní a stavební řízení a provedení
stavby a také zažádáno o stavební povolení. Realizace by měla být společně
s opravou (modernizací) silnice II/360 v dalším úseku směrem na Sloupnici
již v příštím roce. Tady budeme náklady hradit ze svých zdrojů, neboť
momentálně vzhledem k rozpracovanosti a dotačním možnostem nejsme
schopni dosáhnou na nějakou podporu. Ale zase to bude hotové.
Nezapomeňme také, že případnou dotaci nemusíme vůbec získat, na dotace
není právní nárok.
Proběhlo další jednání okolo realizace dálnice D35. Zatím to vypadá slibně.
Informace okolo postupu práce jsou zveřejněny na webových stránkách a
Facebooku obce. Mohu konstatovat, že jednání probíhají v konstruktivní ro-
vině. Řeší se tam nejen vlastní stavba ale i další věci související. Nás krom
jiného zajímá i možnost propojení naší obce s Litomyšlí cyklostezkou, a
proto se počítá při podjezdu silnice II/358 pod D35 s rezervou pro její násled-
nou výstavbu. Na programu byla i výstavba obslužných komunikací, odvod
povrchových vod či možné uzavírky a navážecí a objízdné trasy. Je patrná
snaha eliminovat dopady výstavby a provozu na okolí, ale jak to bude
ve skutečnosti to uvidíme až to uvidíme.
Něco k projekční přípravě.
V současné době by také měli být zahájeny práce na studii areálu ZŠ Němčice,
když jsme na zastupitelstvu odsouhlasili zadání zakázky na její provedení.
V rámci studie bude provedeno posouzení nástavby na bývalé kotelně pro
potřeby ZŠ a MŠ, umístění sportovní haly a sběrného dvorku s komunikačním
napojením. Tady jsme trochu zaspali a čas nám utíká jako šílený.
Také jsme oslovili projekční firmu na zpracování cenové nabídky
na vypracování PD pro stavební povolení a provedení stavby na dvě opěrné
zdi ve Zhoři.
Letos jsme opravili pouze dvě místní komunikace a jsem rád alespoň za to.
Realizace opravy místní komunikace ve Zhoři (naproti hřbitovu) je přelože-
na z kapacitních a administrativních důvodů na rok 2022. Stále slyším to
samé, nejsou lidi a není materiál. Přesto jsme schválili podání další žádosti
o dotaci na opravu místní komunikace kolem sportovního areálu
v Němčicích, která je hodně využívaná.
Rádi bychom pokračovali i v opravách areálu na Člupku. Byla provedena
oprava střechy parketu, na kterou jsme obdrželi dotaci z programu obnovy
venkova Pardubického kraje. Obdrželi jsme také finanční dar od KSSČ, za-
psaného spolku a dalších příznivců historicky oblíbeného areálu ve výši
6.500,- Kč jako základ na výstavbu či pořízení nového sociálního zařízení.
Dar jsme obdrželi ve stylové pokladničce, v podařeném modelu dřevěného
záchodku v členění na dámy a pány. Bohužel vlastní pokladnička nebyla již
předmětem výše zmíněného daru a bude spolku navrácena k dalšímu použití
a příležitostnému dalšímu naplnění. Krom revitalizace sociálního zařízení je



Zastupitelstvo obce Němèice schválilo:
71/2021 – program zasedání pro den 10. 11. 2021. (7,0,0)
72/2021 – schválilo Směnnou smlouvu na směnu pozemků ve Zhoři mezi
p. Vlastislavem Haasem a obcí Němčice v celkové hodnotě 1.435,- Kč
na jedné straně a 35,- Kč na straně druhé, s doplatkem 1.400,- Kč
do vyrovnání ceny ze strany p. Vlastislava Haase. (6,0,1)
73/2021 – Smlouvu o poskytnutí mimořádného členského příspěvku č.
16/2021 ve výši 57.180,- na spolufinancování projektu: „Péče o dřeviny
v obcích Mikroregionu Litomyšlsko“. (7,0,0)
75/2021 – poskytnutí individuální dotace na činnost Spolku pro zachování
místních Kulturních tradic v roce 2021 ve výši 10.000,- Kč. (5,0,2)
76/2021 – poskytnutí individuální dotace Honebnímu společenstvu Němčice
na výkon myslivosti v honitbě v roce 2021 ve výši 10.000,-Kč. (5,0,2)
77/2021 – schválilo Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene
a Dohodu o umístění stavby č. IV‑12-2020823/SOBS_VB/06, na pozemek
487/1 v k. ú. Zhoř u České Třebové, umístění zařízení distribuční soustavy –
kabel NN a kabelový pilíř. (7,0,0)
78/2021 – Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene a Dohodu
o umístění stavby č. IZ‑12-2001907/VB/04 pro stavbu: „Němčice, parcela
1699/1 – kNN, přeložka kabelu ČEZ Distribuce do chodníku kolem silnice
II/358 a silnice III/36018 směrem k ZŠ Němčice. (7,0,0)

79/2021 – zadání zakázky na zpracování Studie areálu ZŠ Němčice pro
umístění sportovní haly, sběrného dvorku, nástavby na kotelnu jako prostor
pro potřeby ZŠ a MŠ Němčice včetně jejich komunikačních propojení
v celkové výši 120.000,- Kč + DPH uchazeči F‑plan, projekty a stavby s.r.o.
(6,0,1)
80/2021 – Provozní řád Víceúčelového hřiště Zhoř a Ceník pronájmů
víceúčelového hřiště Zhoř včetně souvisejících dokumentů. (7,0,0)
81/2021 – Spolek Zhoř do úlohy správce Víceúčelového hřiště Zhoř a
pověřuji starostu obce uzavřením Smlouvy o provozu a údržbě
Víceúčelového hřiště Zhoř. (7,0,0)
82/2021 – Rozpočtové opatření č. 6/2021 obce Němčice. (7,0,0)
83/2021 – změnou využití haly LIMES Litomyšl, z využití stavby
ze skladového na výrobní. (7,0,0)

Zastupitelstvo obce Nìmèice neschválilo:
74/2021 – žádost o vypsání místního referenda dle zákona č. 22/2004 Sb., §
8, odst. 1 a) ve věci závazného souhlasu či nesouhlasu vedení obce
s plánovanou výstavbou vážního zařízení pro kamiony v katastrálním území
Zhoř s jeho umístěním dle zveřejněné situace, a to naproti odbočce
ke Svinné. (5,0,2)

- hlasování – (pro-proti-zdržel se)
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třeba ještě popřemýšlet o opravách střech dvou zbývajících objektů.
Opravu si také zaslouží márnice v Němčicích, kde bychom rádi jednou zre-
alizovali kolumbárium. Také zde je třeba začít od střechy a následně provést
další úpravy aby mohl být záměr realizován.
Další důležitou kapitolou jsou odpady a nová legislativa od 1. 1. 2020, která
zvyšuje tlak na zlepšování úrovně třídění odpadu a tím snížení množství
netříděného zbytkového směsného komunálního odpadu. Musím konstato-
vat, že zde máme velké rezervy, stačí se jen projet ráno před svozem a
nahlédnou do přistavených popelnic. Jen opakuji, že probíhají a probíhat
budou namátkové kontroly obsahu popelnic na netříděný odpad. Může
se vám tedy lehce stát, že vám nádoba nebude vyvezena, protože bude obsa-
hovat odpady, které mají být vytříděny. Ještě připomínám, že popel nesmí
být žhavý a popelnice musí být přistavena včas na svozovou trasu.
Od nového roku také budou muset být nádoby, popelnice na netříděný sběr
označeny číslem popisným. I nadále se budeme zaobírat otázkou jak dál
postupovat v našem odpadovém hospodářství. Zkouší se, a to i v našem

okolí, různé modely nakládání s odpady. Není to jednoduchá záležitost a
každý z nás by si měl uvědomit, že je pro to něco udělat mnohdy na úkor
svého pohodlí.
Do konce roku také schválíme rozpočet na rok 2022 a také rozpočtový vý-
hled. Uvidíme, co nám rozpočet dovolí. Záměry a nápady by byly, což o to.
Připadá mi ale jejich realizace každým rokem složitější a náročnější. Možná
je to tím, že stárnu nebo spíše tím, že nám to nějak v soukolí, v systému
drhne. Vidíme a děláme si problémy i tam, kde by být nemusely.
Nyní ale pře sebou máme krásné svátky vánoční, tak si je užijme, nenechme
si pokazit sváteční náladu a užívejme klidu a pohody, které jsou nám dány.
Pamatujme, že mnohým to dopřáno není a važme si toho. Buďme k sobě
milí a ohleduplní, nechme starosti za dveřmi a na mraze, pokud bude .
Chtěl bych popřát všem také do nového roku hlavně zdraví, stále dobrou
náladu a abychom si se vším co nás čeká a nemine dobře poradili.
S pozdravem

- ing. Josef Racek, starosta obce
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Během léta

se narodili
Aneta Kopecká Němčice

oslavili svá významná životní jubilea
(pouze 60, 65, 70, 75, 80, 85, 90 a více let

Vávrová Květoslava 91 Člupek
Stráník František 85 Člupek
Andrle Václav 80 Němčice
Dastichová Kristina 75 Zhoř
Klementová Jana 75 Člupek
Štarmanová Věra 75 Zhoř
Frnka František 75 Člupek
Jasanská Jana 65 Zhoř
Vašinová Eva 60 Zhoř
Kolář Josef 60 Zhoř

jsme se rozloučili
Štusák Jaromír Zhoř

31.12. 1000 SZMKT Silvestrovské vážení
8.1. Sokol Turnaj ve stolním tenise neregistrovaných - žáci
11.2. Šlegl Divadelní ples
4.3. SZMKT Maškarní ples

Nález z doby římské v němčickém katastru
V měsíci září se podařilo na katastrálním území obce Němčice nalézt po-
vrchovou prospekcí za použití detektoru kovu Římsko-provinciální
kolínkovitou sponu z období počátku 3. stol.n.l. Spona je ve vynikajícím
stavu, včetně vinutí spony a zachycovače, chybí pouze jehla, která nejspíše
stála za ztrátou spony. Co je to ta spona? Představme si dnešní přezku
na pásku, tuto funkci plnila právě tato spona. Kde se to tu vzalo? Na tuto
otázku nelze nyní uspokojivě odpovědět, protože nejbližší zadokumento-
vaný tábor Římanů a to vojenský tábor se nachází u Jevíčka. A proč je tento
objev tak zajímavý? Jde o zcela první zdokumentovaný římský nález v naší
obci a okolí. Nejbližší další takový nález se mi podařilo učinit před mnoha
lety mezi Němčicemi a Litomyšlí a byla to stříbrná mince (římský denár)
císaře Vespasiana z konce prvního století našeho letopočtu. Oba nálezy byly

samozřejmě předány archeologovi k prozkoumání a odborné konzervaci.
Pro mě fascinující myšlenka, že tu za našimi domy procházely průzkumné
oddíly nebo obchod-
ní výpravy z těchto
dob a z takové dálky.
Pokud se v budoucnu
podaří učinit další
zajímavý objev, aťuž
z doby Římanů, nebo
něco jiného, rád vás
budu o těchto
skutečnostech infor-
movat.

- Miloš Kysilka

N á v e s  n a  Č l u p k u  
31.12. 2000 KSSČ Loučení se starým rokem
5.3. 1230 SZMKT Masopustní průvod

K u l t u r n í  d ů m  N ě m č i c e

H a s i č s k á  z b r o j n i c e  
12.3. 1300 SZMKT Němčická šťopka

DDDD IIII VVVVAAAA DDDD EEEE LLLL NNNN ÍÍÍÍ     PPPP LLLL EEEE SSSS
PÁTEK 11. ÚNORA VE 2000

SÁL KULTURNÍHO DOMU V NĚMČICÍCH

hraje  SEPTIMA
Bohatá tombola, dobrá nálada, příjemná zábava.

Tradiční předtančení divadelníků

V neděli 31.12. od 1000 do 1700

se v Kulturním domě v Němčicích
koná IL. ročník
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Záznamy z minulých vážení k nahlédnutí

Vážní lístky na vyžádání    
pořádá Spolek pro zachování místních kulturních tradic                      

MMMMaaaašššškkkkaaaarrrrnnnníííí     pppplllleeeessss
pátek 4.3. od 2000

Kulturní dům Němčice

Hrají Strejci
tradiční boží předtančení

pořádá Spolek pro zachování místních kulturních tradic                      

Spolek divadelních ochotníků Šlegl, Spolek pro
zachování místních kulturních tradic, TJ Sokol, Hasiči

a Kulturně sportovní strana Člupku
Vás všechny po dvou letech opět zvou do

Masopustního
průvodu

Maškary se sejdou v sobotu 5. března 2022 ve 1230 hodin 
na člupecké návsi, odkud se po slavnostním zahájení vydají za

doprovodu  hudby do Němčic. 
Průvod bude zakončen popravou medvěda u kulturního domu.
V sálu bude pro účastníky připraveno posezení a občerstvení.



ZZZZ eeee     ZZZZ hhhh oooo řřřř eeee
Spolek Zhoř

V podzimních měsících roku 2021 se sešla dobrá
parta lidí a aby dohnali své kolegy z Němčic a
Člupku, založili organizaci s názvem Spolek
Zhoř z.s. Něco takového tu doposud chybělo.
Cílem spolku by mělo být organizování
sportovních, společenských a kulturních akcí,
ale mohl by být i prostředníkem mezi občanem

a obecním úřadem. V současnosti máme 10
zaregistrovaných členů, nicméně kolem organizace
akcí se pohybuje lidí mnohem více. Tímto bychom

chtěli vyzvat další lidičky ke vstupu do spolku, ale
budeme vděčni i za jakoukoli jinou pomoc. Tento spolek

je skutečně pro každého, kdo má zájem pomoci a není tak pravda, že tam
jsou nějaká omezení, proti tomuto bychom se chtěli důrazně ohradit.
Až do konce roku se budeme scházet každé pondělí od 18 h. v knihovně a
tímto děkujeme paní Zýkové a panu starostovi za vstřícnost. Jménem spolku
bychom také chtěli poděkovat vedení obce za skutečně pěkné hřiště a jsme
rádi, že i naše organizace mohla přispět ke zkvalitnění zázemí.
A teď již k uskutečněným akcím.
4. září proběhlo na plácku u knihovny Loučení s létem. Téměř 60 dětí

soutěžilo v devíti disciplínách a za to obdrželi různé ceny. K dispozici bylo
posezení, občerstvení pro malé i velké a skákací hrady. Počasí vyšlo skvěle
a to bylo nejdůležitější. Krátké video je na youtube po zadání Loučení
s prázdninami.
24. října se uskutečnila Drakiáda a opět jsme měli štěstí na počasí. Slunce
svítilo a postupně létalo na obloze něco přes 20 draků. Potom si děti mohly
na plácku opéct na ohni špekáčky a v knihovně se výtvarně vyžít při mal-
ování draků. K mání bylo občerstvení všeho druhu.
Chtěli bychom poděkovat všem, kteří pomohli při organizaci těchto dvou
akcí. Děkujeme za přinesené domácí občerstvení, koláče, cukroví, chlebíčky
a spoustu dalších dobrot. Dík patří všem, kteří hodili do kasičky dobrovolné
vstupné, moc si toho vážíme. Poděkování patří i obecnímu úřadu za finanční
podporu na naši první akci, zapůjčení stanu a lavic a jiného vybavení.

Už teď se těšíme na další akce a co že to plánujeme?
Termíny jsou orientační a budou se upřesňovat.
28.12.2021 – Zimní pochod s případným opékáním buřtů (dovolí-li situace)
30.4.2022   – Čarodějnice
21.5.2022   – Pochod s registrací KČT
3.9.2022     – Rozloučení s prázdninami
15.10.2022 – Drakiáda

- Spolek Zhoř
Email: spolekzhorzs@seznam.cz

Vážení občané,
dovolte mi pár poznámek s končícím rokem 2021.
Situace na konci tohoto roku je bohužel velmi podobná té loňské. Ač jsme
všichni doufali, že takový rozsah omezení a zákazů již letos nebude, opak je
bohužel pravdou. Opět dochází k omezení setkávání osob, k rušení pláno-
vaných akcí a k dalším omezením. Obrovská masáž médií a řady
„odborníků“ vede k tomu, že se řada z nás pomalu bojí vyjít z domu.
I z vánočního programu, který jsme vydali, zbylo bohužel jen torzo. Došlo
ke zrušení rozsvěcení vánočního stromu, mikulášské nadílky, zpívání v kapli
i ke zrušení vánočního běhu kolem Zlatého pásku.
Zastupitelstvo vzhledem k situaci a k nejistému výhledu co bude, přistoupi-
lo ke zrušení obecního plesu, který se měl konat v pátek 14.1. 2022. Nejsme
schopni splnit dodržení všech planých opatření a ani nevíme, zda nebudou
platit další a přísnější. Nechceme kontrolovat osoby, zda se mohou plesu
účastnit či ne a ani nechceme udržovat v nejistotě kapelu a předtančící v tom
směru, že jim stejně budeme nuceni např. týden před plesem sdělit,
že se akce ruší. Doufejme, že do třetice v roce 2023 se opět ples uskuteční.
Teď snad něco veselejšího.

Chci poděkovat všem spoluorganizátorům dne otevřených dveří na KD.
Jsem přesvědčen, že se jednalo o velmi zdařilou akci, kulturním domem dle
odhadů prošlo za sobotu okolo 400 osob. Vydařil se i kulturní a doprovodný
program, zvláště vyhlídkový jeřáb byl určitě velice zajímavou atrakcí.
Sešli jsme se opět v listopadu se složkami a spolky v obci. Seznam jejich
plánovaných akcí na rok 2022 je opět bohatý a děkuji jim za to. Když si ho
prohlédnu, tak si myslím, že rčení „V Němčicích se nic neděje“ už opravdu
ztratilo svůj význam. Jsem rád, že jsme mohli přivítat i nově vzniklý spolek,
Spolek Zhoř z.s., který dle jejich plánů určitě přispěje ke zkvalitnění
spolkové činnosti ve Zhoři.
Opět se nám podařilo vydat nový obecní kalendář na rok 2022, tentokrát
jsme se na fotografiích podívali za naše humna. Autorem snímků, za což ji
děkuji, je jako tradičně Jitka Rösslerová. Pro zájemce jsou kalendáře
k prodeji na Obecním úřadě, v Konzumu a v Kulturním domě.
Užijme si i „v divné době“ krásné vánoční svátky a do nového roku vstupme
tou správnou nohou.
Přeji všem hlavně pevné zdraví a jen to dobré v novém roce 2022.

- Ing. Vladimír Pavliš, místostarosta obce



V loňském roce naše škola získala grant na projekt
s názvem „Zlepšení komunikačních dovedností
učitelů a žáků“ financovaný z programu Erasmus+,
který umožňuje učitelům, ředitelům a jiným pracov-
níkům škol účastnit se aktivit dalšího profesního
rozvoje v zahraničí. Vzhledem k epidemiologickým
omezením jsme s realizací projektu začali až v tomto
roce. S organizačním zajištěním nám pomáhala firma
Jazyky v zahraničí, se kterou máme dlouhodobě velmi
dobré zkušenosti. Výjezdům do anglicky mluvících
zemí předcházela 5ti měsíční jazyková příprava for-
mou on‑line kurzů. A zde jsou zkušenosti účastnic
studijních pobytů:
Studijní pobyt v St Paul´s Bay
V době od 31.července do 13.srpna jsem si na 2 týdny
vyměnila roli se svými žáky a stala se studentkou.
Původně jsem mířila na kurz do Velké Británie, ale
z důvodu covidové uzávěry mnou vybrané školy jsem
si našla kurz identického obsahu na ostrově Malta.
Jednalo se o kurz zaměřený na metodiku výuky
předškolních a prvostupňových dětí – žáků, kteří
s angličtinou začínají. Seznamovali jsme
se s využitím rytmických říkadel, písní, animovaných
filmů při výuce angličtiny, seznámili jsme
se se spoustou nových her a metod, které pod-
porují komunikaci. Velký prostor byl věnován
také využití on‑line zdrojů a práci
s pohádkovými příběhy. První týden se mými
spolužačkami staly paní učitelky z Maďarska a

Francie, druhý týden přibyly ještě kolegyně
z Polska a Španělska. Výuka probíhala od 9
do 14.30 hodin v klimatizovaných učebnách
(20°C‑24°C), po celou dobu jsme museli mít
nasazené roušky, venkovní teploty byly velice
vysoké +46°C. Všude se dodržovala epidemio-
logická opatření, ve větší skupině jsme museli
nosit roušku i venku, což bylo vzhledem
k teplotám hodně náročné. O víkendu jsme
se věnovali poznávání místních pamětihodností
a zvyklostí se spolužačkami, angličtinu jsem
se tedy učila nejen ve škole, ale i po škole. Navíc
jsem měla možnost „nahlédnout“ do školského
systému jiných zemí. Vzdělávací pobyt byl pro
mne rozhodně přínosem, splnil má očekávání.

- Lydie Věnečková
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PROJEKT EU
Od 1.září letošního roku naše škola realizuje projekt s názvem „Projekty
ke klíčovým kompetencím“, který je zaměřen zejména na propojení prak-
tických dovedností s výukou. Pro každou třídu připraví třídní učitelky
společně s odborníky z praxe 2 projekty – jeden ve škole a jeden mimo školu.
Dále bude z projektu hrazena mzda školního asistenta (vzhledem ke snížení
celkového objemu financí pouze tento školní rok). Projekt je dvouletý,

ukončení je plánováno na 30.6.2023. Je financován z prostředků EU (85 %)
částkou 221 926,49 Kč, dále z prostředků státního rozpočtu částkou 39
163,51 Kč.                                                                         - Lydie Věnečková

Studijní pobyt v Dublinu
Věčně zelený ostrov na západě Evropy láká
na krásnou přírodu, drsně romantická pobřeží a
staré hrady. Studijní pobyt v Irsku, který jsem
absolvovala v měsíci říjnu, mi umožnil poznat
tuto zemi blíže. Díky programu Erasmus jsem
měla možnost dva týdny studovat na Jazykové
škole TWIN v centru města, bydlet s irskou hos-
titelskou rodinou pod jednou střechou a poznat
skutečnou tvář Irska. Můj pobyt se ale nezakládal
na cestování a užívání si, ale skládal se především
ze studia angličtiny a zdokonalení se v jazyce.
Výuka ve škole probíhala za přísných proticovi-
dových opatření, ve třech dvouhodinových
blocích. Výuka se mi zdála efektivní, promyšlená
a měla spád. Ve třídě panovala příjemná atmos-
féra, přestože jsem byla mezi studenty nejstarší,
všichni ke mně byli milí a ochotní, proto jsem
brzy přestala mít zábrany mluvit přede všemi
nahlas, jako jsem mívala doposud. Výuka byla
nastavená tak, aby se dostalo na všechno – čtení,
poslech i mluvení. Dokonce jsem zavzpomínala
na studia v mládí a zopakovala si každodenní
přípravu v podobě vypracovávání domácích
úkolů. A na závěr každého bloku nesměl chybět
písemný test z probraného učiva. Moje škola jako
budova i vybavení byly spíše starší, lektoři to zde
nemají jednoduché. Kromě jedné postarší elek-
tronické tabule a jedné učebnice pro své potřeby,
nemají téměř nic k dispozici. Vše na mě působilo
spíše jako old school, přesto se učitelé snažili a
výuka byla skvělá. Odpolední výuky probíhaly

občas on‑line, vzhledem
k přísným opatřením, přesto
jsem se i tak seznámila v rámci
lekcí CLIL se spoustou nových
výukových metod a mohla jsem
sdílet své zkušenosti s dalšími
zahraničními studenty. Nesmím
opomenout organizaci vík-
endových výletů, kdy jsme jako
studenti měli možnost poznat
okolí Dublinu. Irsko je nádherná
země s rozmanitým rázem
přírody, nesrovnatelná s přírodou
u nás. Rozsáhlé pláně, nádherné
útesy podél pobřeží oceánu a
nezapomenutelný výhled
na oceán s kytovci.
Za zprostředkování pobytu

na dva týdny a tři krásné poznávací víkendy
v Irsku (právě v době, kdy ve městě
probíhaly přípravy na Halloween), bych
velice ráda poděkovala naší paní ředitelce
Lydii Věnečkové, za ochotu a pomoc před
i během pobytu, za zajištění všech služeb
přes vzdělávací agenturu. A samozřejmě také
paní vychovatelce Zuzce s panem asistentem
Matyášem, kteří se mi ochotně postarali
o mou třídu v době absence.
Na závěr přikládám doporučení navštívit
Irsko, jelikož je to země, která si zaslouží
obdiv za skromnost, respekt ke své tradiční
architektuře a především k přírodě.

- Eva Juščáková



CO SE UDÁLO V PODZIMNÍM OBDOBÍ VE ŠKOLE
Svátek Sv. Václava – projektové dny
Svatý Václav byl patronem českého národa a symbolem české státnosti.
Tento svátek jsme si s dětmi připomněli  různými činnostmi:

• práce s texty o sv. Václavovi
• sv. Václav ve výtvarné výchově
• zajímavé pracovní listy o sv. Václavovi
• edukační programy o sv. Václavovi

Návštěva ZD Sloupnice
V rámci Dnů českého zemědělství 2021 jsme s dětmi navštívili reprodukční
centrum a bioplynovou stanici v Němčicích, mléčnou farmu a mechanizační
středisko ve Sloupnici a mléčnou farmu v Řetové.
Během této exkurze se děti seznámily s velkochovem hospodářských zvířat,
s možnostmi využití bioplynových stanic, s využitím moderní techniky
(traktory, kombajny a další stroje), s moderními metodami pěstování plodin
v zemědělství, atd.
Nakonec si vyzkoušely své znalosti pomocí praktického poznávacího kvízu
a ochutnaly výrobky např. párečky, sýry a mléko.

Jak to "chodí" v knihovně…
Umět si vybrat knihu, která zaujme, možnosti výběru knih, deskových her,
časopisů atd. – to bylo téma naší návštěvy s dětmi z 1. třídy v knihovně
v Litomyšli. Zároveň si děti prohlédly prostory knihovny a její jednotlivá
oddělení, řešily obrázkový kvíz a dozvěděly se mnoho dalších zají-
mavých informací o dětských knihách, jejich hlavních postavách a
prostředích, kde se některé příběhy odehrávají.

Výtvarná dílna v Městské galerii Litomyšl
Starší žáci se školní družinou navštívili městskou galerii v Litomyšli,
kde si vyzkoušeli jednu z nejstarších fotografických technik – KYAN-
OTYPII. Shlédli také výstavu prací „Časy mezi časy“ VERONIKY
ŠREK BROMOVÉ, která vystavuje práce vytvořené touto technikou.
Výtvarné experimentování žáky velmi zaujalo.

Halloween
Americký svátek, který je stále populárnější i u našich dětí, jsme si
připomněli různými zábavnými aktivitami, v odpoledních hodinách
se konala diskotéka se spoustou halloweenských soutěží. Děti si mohly
pochutnat na speciálních halloweenských dobrotách.

Recyklohraní
Děti ze 2.oddělení školní družiny průběžně plnily
zadané úkoly z projektu "Recyklohraní", což je pro-
gram, jehož cílem je prohloubit znalosti žáků v oblasti
třídění a recyklace odpadů. Při vycházce v obci
vytřídily nalezený a sebraný odpad. Počítaly také svoji

„vodní stopu“ produktů, které běžně spotřebovávají.

Svatý Martin na bílém koni…
11.listopadu jsme si tradice tohoto svátku v jednotlivých třídách připomněli
formou zábavných úkolů. Toto téma prolínalo jednotlivými předměty –
český jazyk, matematika, prvouka a výtvarná výchova. Děti z 1.oddělení

školní družiny pekly „svatomartinské“
rohlíčky.

Beseda s panem starostou
Žáci 3.ročníku již tradičně v rámci učiva
o obci navštívili Obecní úřad v Němčicích a
besedovali s panem starostou, který trpělivě
odpovídal na vše, co děti zajímalo. Moc mu
za jeho čas a ochotu děkujeme.

Výstava a vánoční jarmark
Ve dnech 27.11. a 28.12. děti vystavily své
práce s vánoční tématikou na KD
v Němčicích. K vidění byly ozdoby,
stromečky, betlémy – malované, keramické,
ze dřeva i přírodnin.
Následující pondělí a úterý pak jejich
výrobky byly k vidění i na jarmarku
ve škole.

CO JEŠTĚ PLÁNUJEME DO VÁNOC?
K tradičním předvánočním akcím patří návštěva Mikuláše, který zhodnotí
chování dětí v předešlém roce, poslední školní den před Vánocemi nadílce,

zpívání koled
u stromečku, ochut-
návání cukroví a
vánočnímu kinu.
Přejeme všem
žákům i jejich rodi-
nám, aby pod
stromečkem našli
své vysněné dáreč-
ky a užili si
ve zdraví a pohodě
vánoční prázdniny!

Za ZŠ Všeználek -
Lydie Věnečková



ZIMNÍ RADOVÁNÍ
Byla jednou jedna holčička a ta
měla bratra. Moc se těšili na ježíška, ale
neměli rádi sníh.Vůbec nechodili ven.
Jejich maminka jim vysvětlila co je to
sníh, sněhu se pak nebáli. Napsali přání
pro ježíška, nazdobili stromek a
postavili sněhuláka pak zazvonili
zvonkem a pod stromkem měli vše o
co si napsali. Tent večer byl velmi
kouzelný, ale zmizel nám stromek a
dárky. A najednou zahlédli dopis a
slyšely zlověstný smích.
A najednou zahlédli stín a viděli zele-

nou postavu ta jim řekla, aby ji řekli
kde mají rodiče.Protože jim
chtěla dát dárek.Byla to jejich
teta která přijela na návštěvu.

Stanislav Tkadleček, 5.r.

Jak Emilka dostala kotě
Byl začátek zimy a venku byl sníh. Emilka šla ven teple oblečená za kočičkama si hrát a stavět
sněhuláky. Byli tam Fredík , Snížek, Kiki . Emilka měla největšího sněhuláka, ale ostatní šli domů, tak Emilka šla taky domů.
Blížily se Vánoce a Emilka si s kočičkama chodila hrát každý den do večera. Ale jeden den Emilka nepřišla, protože pomáha-
la mamince a tátovi připravit na Vánoce. Sněhulák se zeptal, proč si s ním Emilka nepřišla hrát. Emilka neodpověděla, tak
se sněhulák zeptal znova, ale Emilka zaseneodpověděla a řekla, že si s ním chce hrát. Tak si začali hrát. Už se stmívalo tak
Emilka řekla kouzlo, aby zase stuhnul a potom šla domů, k večeři byli řízky a bramborový salát a Emilka to snědla rychle,
protože se těšila na rozbalování dárků……. ,, CINK ,, ozvalo se z obýváku, Emilka zakřičela “Ježíšek!!!!!!!!!!!“ Běžela rych-
le dolů, ale maminka ji řekla, že nejdřív zazpívají koledy. Tak začali zpívat koledy a potom šli rozbalit dárky. Emilka dosta-
la sněhovou kouli, a malého svítícího sněhuláka jako lampičku, potom dostala malé bílé kotě, na papírku od Ježíška bylo
napsáno, že se jmenuje Vločka. Bylo ráno a Emilka poprosila maminku, aby Vločce koupila to, co každé kotě potřebuje.
Zatím si Emilka s Vločkou šli hrát ven. Ostatní kočičky nepřišly, ale Emilce to nevadilo, chtěla si hrát jen s Vločkou. Vločce
se venku líbilo, měla ráda sníh. Vločka měla bílá očka a barvu chlupů jako sníh, skoro nebyla ve sněhu vidět. Maminka při-
jela domů a Emilka s Vločkou zrovna přišly domů. Vločka měla pacičky od sněhu, tak skočila do vaničky pro kočky a umyla
si je. Vločka byla stále u Emilky. Nešla ani ven, když Emilka nešla. Emilka šla ven, tak Vločka šla také, venku byl pořád
sníh a Emilka udělala ve sněhu andělíčka, tak Vločka udělala zase kočičího andělíčka. Maminka, tatínek, Emilka a
Vločka jeli na rodinný oběd k babičce. U babičky dostávali také dárky, ale nejdříve si dali oběd. K obědu bylo
vepřoknedlozelo a Emilka se těšila, až uvidí kočky, které má babička: Laru, Taru a Mickyho. Mickey byl černý kocour,
ale Lara s Tarou byly bílé kočky. Bylo po obědě a Emilka u babičky dostala sněhovou kouli.            Lucie Hořčičková,5.tř.

ZIMA
Kočkovi

Jedné noci byly u Kočkových Vánoce.
Měli tradiční večeři kapra, bram-
borový salát, rybí polévku a cukroví.
Měli pěkný smrček a tři děti Janu,
Petra a malé miminko Davida. Ale
největší poklad byl zlatý kompas.
Vždy o Vánocích ho polévali vařící,
opravdu vařící vodou. A pak šli s kom-
pasem, který byl na zlatém podnose. A
jedny Vánoce se ten kompas ztratil a
rodina onemocněla. Hledali ho dva
roky. A nakonec ho našli, ale byl
rozbitý. Nedokázali ho opravit, tak
cestovali po zemi, až našli čaroděje,
který kompas opravil. Když ho opra-
vil, tak se rodina zase uzdravila.

Jan Rambousek, 3.r.

Jak Pepíček boboval
O Vánocích napadl sníh. A Pepíček
dostal k Vánocům nové boby. Oblékl se
to teplých bot, teplých kalhot a vzal si
teplé rukavice, šálu a čepici. A nakonec
teplou budnu. A šel ven. Ale problém.
Odkuď bude bobovat? U babičky je
velký kopec. Odtamtuď se sviští jako vítr.
Poprosil maminku a tatínka. Naskákali
do auta a jeli. O hodinu později : „Jupí, už
jsme tady !“. Děda zatopil a babička
udělala čaj. A pak se vydali. A Pepíček šel
bobovat. Až doboboval, šel spát. A pak
jeli domů.                         Petr Kuchta, 3.r.

POHÁDKA O HONZOVI A JEHO KAMARÁDECH MARKOVI A KUBOVI A SNĚHULÁKOVI PEPÍKOVI
Jednoho dne Honza šel sáňkovat s jeho kamarádem Markem a Kubou. Šli na velký kopec a sjížděli ho dokola asi 20minut a
potom je napadlo udělat sněhuláka tak Honza šel domů pro hrnec a mrkev. Potom jak se vrátil tak kluci už mezitím udělali
jednu velkou sněhovou kouli a tak Honza začal dělat druhou trochu menší na tělo. Potom, jak ji udělal, tak ji dali na tu první
kouli a měli už skoro hotovo. Potom udělali ještě jednu malou kouli a dali ji na tělo a měli skoro hotovo. Už jen stačilo nas-
bírat pár kamínků a ještě utrhnou pár klacků a bude hotovo. Tak Marek šel pro kamínky a Kuba šel pro klacky. Honza tam
byl sám a hlídal sněhuláka a sněhulák se pohnul, ale Honza si myslel že se mu to jenom zdálo. O pár minut na to přišli kluci
zpět a Honza jim řekl, že se mu zdálo, že se ten sněhulák pohnul, ale kluci mu nevěřili. A potom teda dokončili toho sněhulá-
ka. Marek mu dal kamínky jako kabát, Kuba mu dal klacky jako ruce a Honza mu dal mrkev jako nos a hrnec jako klobouk.
Ale už bylo pozdě a kluci šli domů… Honza měl sen, jako že ten sněhulák oživl a byl s ním kamarád. Potom se ráno probudil
a dal si snídani a šel se chvíli koukat na televizi. Potom zavolal kamarádům, jestli nejdou zkontrolovat sněhuláka. Odpověděli
ano. Takže se střetli u obchodu a potom šli ke kopci, kde stavěli toho sněhuláka. Přišli na místo a sněhulák byl fuč. A potom
se Honza zamyslel. „Nemohl ten sen být opravdový?“ řekl klukům a taky se zamysleli, ale moc tomu nevěřili a Marek řekl:
„Hele, já si myslím, že jen třeba se rozpadl.“ Ale Honzovy to přišlo divné, že by se jen tak sněhulák rozpadl a ani hrnec tam
nebyl. Potom Kuba viděl něco bílého za stromem. „Kluci asi jsem něco viděl za stromem.“ Tak se tam šli kouknout. „Hele,
to je náš sněhulák!“ A z ničeho nic se sněhulák rozeběhnul a schoval se za strom. „Stůj!“ zakřičel Honza, „nemusíš se nás
bát.“ Sněhulák vykouknul a povídá: „Opravdu ?“ „Ano,budeš naším kamarádem?“ zeptali se sněhuláka. „Ano!!“ vykřikl
sněhulák. „A jak se jmenuješ?“ zeptali se kluci. „Nemám jméno“ řekl sněhulák. „Tak se budeš jmenovat Pepa.“„Dobře“ řekl
Pepa. Honza mu řekl aby šel za ním a ukázal mu sáně. A řekl: „Nasedni si, bude to sranda.“Pepa si nasedl a Honza postrčil
sáně a Pepa jel dolů. Jak dojel tak zakřičel: „To je zábava!“ Zeptal se Honzy, jestli může znovu a takhle jezdil několikrát, až
se setmělo a kluci šli domů. Řekli Pepovi, aby si někde lehnul do sněhu a počkal na ně do rána, než tady budou. Takhle to
dělali každý den dokola a dokola, hráli koulovanou, dělali si iglú a všechny možné věci než, začalo jaro a sníh roztál . Tak
jednoho dne mu kluci řekli, že ho v zimě znovu postaví a můžou si znovu hrát…                                David Vašek, 5.r.

Fanda a růžová kočka
Byl jednou jeden Fanda. Ten Fanda rád slavil Vánoce. Jednoho dne, když šel ven, tak potkal
růžovou kočku. Ale nebyla to ledajaká kočka. Nejenže byla růžová, taky byla kouzelná. Najednou
kočka promluvila na Fandu.,,Čau!“, Fanda se vylekal a začal křičet. Ale kočka ho uklidňovala.
Když ho konečně kočka uklidnila, řekla mu, že má pro něho tři přání. Také mu řekla, ať si vše
pořádně rozmyslí. Fanda přemýšlel a přemýšlel, až došel k rozhodnutí. Na obloze to vypadalo
tak, že bude každou chvíli sněžit a tak nabídl kočičce, ať jde s ním domů. Když došli domů, kočka
se ho zeptala, zda už má vybrané nějaké přání? Fanda řekl: „ Hmmm přál bych si nové auto.
Potom ještě vánoční stromeček.“ Kočka mu odpověděla: „Už máš jen jedno přání.“ A Fanda si
přál poslední přání. Přál si, ať stráví Vánoce s rodinou. Poté kočka zmizela a Fanda jí poděkoval.
Ten den byly Vánoce. Zazvonil zvonek a ke stromečku přišel děda s babičkou. Fanda měl mezi
spoustou dárků i auto a pod vánočním stromečkem měl i celou svou milovanou rodinu. A co
kočka? Ta hledala další smutné děti. A Fanda? Ten si užil krásné Vánoce se svou rodinou.

Ondra Vavřín, Štěpán Veselý, 4.r



VÁNOCE V NĚMECKU
U našich sousedů se Vánoce slaví podobně jako u nás. Dárky nosí
Ježíšek, říkají mu Weihnachtsmann (v překladu Vánoční muž). Na
rozdíl od nás Čechů, si ale lidé v Německu nestaví betlémy. Místo
toho mají speciální pyramidy – ve spodním patře jsou svíčky a v
horním patře postavičky. Možná už jste někdy ochutnaly němec-
kou štolu, tradičním pokrmem je také mandlový dezert.

Zimní spaní
Sněhulák Jeff se po vánocích rozhodl přespat u svých sněhuláččích kamarádů. Jeff se rozhodl zavolat svým kamarádům
Patrikovi, Nela a Štěpánovi. Potom se rozhodli, že přespí v hotelu který se nazývá „U Zasněženého hotelu“. Píšou ,že to
má 4,5 hvězdičky. Tak jsme se domluvili, že tam půjdem 30. prosince. Když jsme se 30. prosince vydali na cestu. Tak jsme
tam všichni dojeli ,až na Nelu, ta nám zavolala že jí zmrzlo auto. Tak se Patrik rozhodl, že jí přiveze do hotelu. Když se
Jeff a Štěpán nudili, tak si zahráli hru PŘEŽIJ ZIMU. To je desková hra pro 5 hráčů, kde se z malého iglú snaží dostat do
velkého iglú. Ale jsou tam různý překážky, třeba sněhová bouře nebo útok YETIHO. Po chvilce Patrik s Nelou dojeli a tak
se všichni kamarádi objednali. Stálo to 1500 mrazívek. Mrazívky jsou sněhuláččí peníze, 1 mrazívka jsou 3 normální
koruny. Kamarádi si myslí, že si koupili ten nejlepší pokoj. Byla tam televize, postel pro 4 sněhuláky, mrazivá sprcha,
mrazivý čaj. Když se vyspali, tak si ráno zahráli hru Přežij Zimu. V tý hře vyhrál Jeff, byl by to Patrik, kdyby nebyl
zamknutej ve sněhové jeskyni. Potom se dívali na zprávy s Reyem Něhulákem a tam říkali že bude sněhová bouře. Potom
Nela uvařila na oběd sněhovou kaši a zmrzlé maso. Kamarádi si na obědě pochutnali. Potom se kamarádi rozhodli jít po
městě Vlíčkov, je to skoro stejný, jak tam kde kamarádi bydlí ,protože se to tam jmenuje Vločkov. Když šli po Vlíčkově ,
tak tam Patrik viděl zverimex. Právě ve slevě byla Patrikova nejoblíbenější rasa sněh. Patrik si toho psa koupil za 150
mrazívek. Psa pojmenoval Poet. Když se vrátili do hotelu, tak Patrik dal Poetovi náramek za 5 mrazívek. Potom si dali
večeři a šli spát. Poet spal s Patrikem, protože mu zapomněli koupit pelíšek. Další den chtěl Patrik koupit pelíšek, ale
Štěpán mu řekl, že je ta sněhová bouře. Tak si kamarádi říkali, co budou dělat. Jeffa napadlo, že si zahrají Přežij Zimu a
všichni souhlasili. Když to bylo skoro celý dohraný, někdo zaklepal. Byla to sněhuláččí paní, co jim dala snídani a omlou-
vala se, že včera nepřišla. Další den se rozhodli, že už pojedou, tak si všichni sbalili a jeli. Patrik po cestě koupil pelíšek
pro Poeta. Když jeli, tak viděli jak sněhuláččí policie chytila zloděje, který ukradl hru Přežij Zimu. Jako Jeff se tomu nedi-
ví když to teď chce každý. Když dojeli do Vločkova, tak se všichni rozešli domů a Patrik ukázal Poetovi jeho dům. Druhý
den všichni vzpomínali, jak byli v hotelu. Potom Patrik šel vyvenčit Poeta. Jak šli, tak Patrik viděl malé štěně, které mrzne,
tak ho Patrik vzal domů k ledovému krbu. Dal mu jméno Snížek a oznámil to všem kamarádům, že má nového psa. Dva
pejsci si spolu rádi hráli.                                                                                                                          Patrik Rouča, 5.r.

VÁNOCE VE FRANCII
Ve Francii je dobrým vánočním duchem Pére Noel. Chodí v bílém,
dárky dává do bot a holínek, nebo je nechává za kamny či u krbu.
Vánoční nadílka je 25. prosince. Na štědrovečerním stole se obje-
vuje pečený krocan s kaštanovou nádivkou, ale i škeble, uzeného
lososa a obalovaná žabí stehýnka.

O HODNÉM DŘEVORUBCI
Žil jednou jeden dřevorubec a ten měl
chaloupku v lese. Byla zima. Vedle své
chaloupky měl suché stromy poškozené
od různých brouků. Tak se rozhodl, že je
půjde pokácet. Kácel stromy sekerou až
na jeden, který mu nepodařilo pokácet.
Šel hodně těžko pokácet, fakt těžko. Tak
se rozhodl, že si dojde pro motorovou
pilku. Přišel s motorovou pilkou, nastar-
toval ji a řezal. Ale taky mu to nešlo
uřezat.Nakonec šel uklidit motorovou
pilku a byl hodně smutný. Zítřejší ráno
byl velmi překvapený, protože strom byl
pokácený. To je zvláštní, říká si
dřevorubec. Když si šel udělat snídani,
potkal něco, co nečekal. Před sebou vidí
postavu, která mu říká: „Vidím, že ti
strom nešel pokácet, tak jsem ho za tebe
pokácel.“ Dřevorubec se dívá na postavu,
jak na novou televizi. Postava po chvilce
zmizela a dřevorubec si žil spokojeně.
Našel si ženu a žili spolu až na věky.

Vojta Stráník, Lukáš Hác, Péťa Kočí, 4.r.

Vánoční skřítek a z t r a c e n ý d á r e k ♥
Taky si děti říkáte, jak Ježíšek zvládá doručit všechny dárky za jednu noc? Má totiž
vánočního skřítka Trdlíka, který mu pomáhá. Trdlík je šikovný, rychlý a také
velmi chytrý. Jednou se Trdlíkovi něco stalo. Vypadl mu dárek pro velmi hodného
a poslušného kluka. Když rozdal všechny dárky, letěl zpátky a těšil se, že si
odpočine. Ten kluk se jmenoval Jonáš. Když nastal Štědrý večer, všechny děti
dostaly dárky, jen Jonáš ne. Myslel si, že mu Ježíšek zapomněl dárek dát.
Následující den se Jonáš vypravil na severní pól za Ježíškem. Šel a šel, až narazil
na velikou skálu. Nic se nedalo dělat, tak musel skálu přelézt. Když vylezl na
vršek, uviděl velikou továrnu s krásnou vánoční výzdobou. Když tam došel,
zaťukal na veliké dřevěné dveře. Zanedlouho otevřel Ježíšek. Jonášek mu pověděl
o tom, že nedostal žádný vánoční dárek. Ježíšek mu řekl, že to neví, jak se to
mohlo stát, protože je nejhodnější chlapec z celého jeho seznamu. Ježíšek šel rych-
le vzbudit vánočního skřítka Trdlíka a zeptal se ho, co se stalo s dárkem pro
Jonáška. Trdlík řekl, že všechny dárky doručil. Ježíšek přesto poslal skřítka hledat
s Jonášem dárek. Skřítek byl otrávený, protože ho Ježíšek nenechal vyspat. Jonáš
se skřítkem šli, až došli k místu, kde ztratil Trdlík dárek. Hledali pod sněhem i na
sněhu. Hledali a hledali, až narazili na něco, co vypadalo jako dárek. Otevřeli ho
a byla tam kniha o vánočním skřítkovi. Trdlík doletěl za Ježíškem a řekl, že dárek
našli. Ježíšek mu za odměnu dal teplou deku a polštář a skřítek si konečně mohl
odpočinout od letošních Vánoc.      -Viktorka Horáková, Rozárka Měkynová, Nela Klíčová, 4.r.

PŘÍBĚH O VÁNOČNÍ KOČCE
Byla jednou podivná kočka, která žila v CandyLandu, ve kterém byly stromy ze
sladkostí. Ta kočka se jmenovala Pinkey. Měla dvojče jménem Elizabeth. Žily v
roce 2021 a za tři dny měly být Vánoce, ale v CandyLandu se Vánoce neslaví.
Jednou šla Pinkey na procházku a utrhla si lízátka ze stromu. Už se stmívalo a
Pinkey neviděla na cestu. Šla a šla a najednou se propadla do nějaké díry. V té
díře byla tma a Pinkey nic neviděla. Naštěstí měla s sebou růžovou baterku. Když
si posvítila, uviděla růžový portál, na kterém bylo v horní části napsáno: Vstup
do lidského světa. Pinkey do něj vstoupila. Najednou se proměnila v bílou kočku.
Byla noc a Pinkey se bála. Začalo sněžit a Pinkey se třásla jako osika. Šla k domu
s číslem 222 a začala drápat na dveře, v tu chvíli nějaký pán s nějakou paní
otevřeli dveře a vzali Pinkey domů. Chvíli si ji prohlíželi a potom ji dali na pos-
tel. Pinkey rychle usnula. Nastalo ráno… Pinkey se vzbudila a šla hledat
kalendář. Když ho našla, tak se tam podívala a viděla, že jsou Vánoce už za dva
dny. Šla se podívat po domě a zašla i do sklepa, kde viděla hodně zabalených
dárků, sáně a oblečení pro kočky. Šla do postele a dělala, jako že spí. Ten pán se
jmenoval Petr a paní se jmenovala Ema. Kočka řekla, že se jmenuje Pinkey, a že
je kouzelná. Ema a Petr si jí začali vážit. Další den už byly Vánoce a Petr vzal
Pinkey do pokoje a dal jí na gauč a přinesl oblečky pro kočky a Pinkey si vybrala
santovské oblečení. Tak slavili společně Vánoce. Po Vánocích se kočičí dvojče
začalo bát o Pinkey. Pinkey se chtěla vrátit zase za dvojčetem. Pinkey šla ven a
Petr povídá, ať na sebe dává pozor! Pinkey odpověděla tenkým hlasem, že bude
opatrná. Hned se rozhlížela po růžovém portálu, ale nikde ho neviděla. Začínala
noc a Pinkey se začala třást. Schovala do krabice, aby přečkala noc. Ema a Petr
se začali bát, kam se jim ztratila Pinkey. Ta potichu vylezla a začala pátrat po
růžovém portále. Za Pinkey se náhle objevily dvě kočky, jedna zrzavá a jedna
byla černá. Pinkey se šla zeptat koček. Zeptala se zrzavé kočky proč je tak
špinavá? Zrzatá kočka jí odpověděla, že je nikdo nechce. Pinkey si všimla, že
jsou obě z CandyLandu. Černá kočka řekla, že znají růžový portál a vědí, kde je.
Pinkey je poprosila, aby jí ho ukázaly. Zrzavá a černá kočka řekly, že to je u domu
s číslem 200. Pinkey se šla podívat, kde ten dům je, ale to byl hodně daleko.
Pinkey teprve po hodině došla k domu číslo 205. Docházely jí síly
a navíc začalo pršet. Pinkey došla k číslu 200 a konečně spatřila
růžový portál, díky kterému se mohla vrátit domů. Sestra Elizabeth
stále hledala Pinkey. Když se svou
mámou otevřely dveře, uviděly tam
stát šťastnou Pinkey.

Ema Hurtová a Petr Šimek, 4.r.

Sněží, sněží
na špičky věží,

na auta, na domy,
na růže, na stromy,

na čepice, klobouky.
Kdo si chvíli počká,

spadne na něj vločka.
spadne na něj celý mrak,

bude z něho sněhulák.
Terezka Ramešová, 2.r

Venku je sníh,
jedeme na saních.

Za chvíli jsou Vánoce,
kapři plavou v potoce.

Vánoční koledy zpívat budeme.
Do kostela půjdeme

Sofinka Fišarová, 2.r.

O MALÉM HONZOVI
Před Vánocemi 5. prosince se děti bojí, protože večer chodí čerti, Mikuláš
a anděl. A když odejdou čerti, tak děti jsou rády, protože se těší na Vánoce.
Ale mají adventní kalendář, proto jim čas do Vánoc utíká rychleji. Na Vánoce
vždycky chodívají lidé s dětmi prskat prskavky. A také si chodí pro dárky. A malý
Honzík hodně zlobil, tak si ho čerti chtěli vzít do pytle, ale zapomněli si ten pytel
v pekle. Proto vyhrožovali, že si pro něho přijdou… Sliboval, že už bude hodný a
bude pomáhat. Nakonec čerti pro Honzíka nepřišli, protože začal hodně pomáhat
babičce. A byl hodný. Vynášel koš a krmil psa. A za to dostal hodně dárků, autíčko
na ovládání, stavebnici a vrtačku. Mezi dárečky byl i dopis, ve kterém se psalo:
„Buď stále tak hodný, abys dostával tolik dárků na Vánoce jako tento den a čerti
ti vzkazují to samé co já. Také ti pošlou dopis poštou. Ahoj Ježíšek. 
Honzík už byl od té doby hodný chlapec.

Matěj Krátký, Kuba Suchánek, Láďa Beran , 4.r.



CCCC oooo     jjjj eeee     nnnn oooo vvvv éééé hhhh oooo     vvvv eeee     šššš kkkk oooo llll cccc eeee
Na letošní rok jsme si naplánovali několik akcí na oslavu 40.
výročí otevření nové budovy MŠ v Němčicích. Ze známých
důvodů se jarní akce nepodařilo uskutečnit, ale na podzim jsme
přece jen mohli nejen připravit, ale i uskutečnit Zahradní
slavnost. Hlavním cílem bylo společné setkání dětí a rodičů a
výsadba jabloně na školní zahradě. Děti i rodiče se na slavnost
moc těšili a i když bylo dost větrné počasí, podařilo se nám pro-
gram uskutečnit. Velkou pochvalu mají rodiče, kteří
se ve velkém počtu zúčastnili, s chutí pomáhali s výsadbou a
pod dohledem paní Marouskové zasadili na naší zahradě krás-
nou jabloňku. Děti nejen pomáhaly a také zalé-
valy. To je totiž moc baví. Pak následovaly
soutěže. Velkou legraci jsme si společně užili,
když rodiče závodili s dítětem na zahradním
kolečku, kdo projede určenou dráhu dřív. Nikdo
dítě nevyklopil, i když k tomu někdy moc nechy-
bělo  Potom následovalo občerstvení v našem
zahradním baru, o které se postarali rodiče svými
dobrotami, které přinesli na naši slavnost.
Nechyběla káva, čaj a jablíčkový mošt. Každý,
kdo jakkoliv pomáhal si zaslouží pochvalu. Teď
ještě musíme jabloňku připravit na zimu, obalit
kmínek, aby ho neokousal zajíc a těšit se na jaro,
až se jabloňka probudí.. A ještě jsme se dočkali
velkého překvapení, když rodiče dětem předali
prasátko, ve kterém byla velmi slušná částka jako
příspěvek na pořízení nového prvku na naši zahradu. Děkujeme
mnohokrát a bereme to jako výzvu, abychom získali další pod-
poru. Věříme, že na jaře se budeme spolu s dětmi radovat
z nového domečku na školní zahradě.
Letos na podzim jsme měli ještě další velkou radost. Jezdili jsme
totiž na plavání do Litomyšle a povedlo se nám dojezdit všech 10
lekcí. V září sice děti dost marodily, ale pak se to zlepšilo a byli
i tací, kteří byli plavat 10x. Moc se z toho radujeme.
Na konci listopadu jsme se vzhledem k situaci kolem nás rozhodli
připravit dobročinný jarmark ve venkovních prostorách u MŠ. Na přípravu bylo
sice málo času, ale přesto jsme připravili nabídku výrobků a doufali, že o ně
budou mít rodiče, kteří přicházejí pro děti, zájem. Povedlo se, k naší velké radosti.
Dodrželi jsme všechna opatření a prodali téměř všechno. Moc děkujeme všem
nakupujícím a také rodičům za jejich štědrost. Výtěžek přidáme ke sbírce rodičů,
o které jsem už psala. Výzvy nás vyzývají k aktivitě a tak jsme oslovili sponzory,
za kterými se ukrývají dobří lidé a musím říci, že jejich vstřícnost byla veliká.
Děkuji upřímně všem, kteří poskytli finanční dar naší školce. Vše bude věnováno
na pořízení nového prvku, který bude naší zahradě určitě slušet.
Až, až, až přijde Mikuláš…… Tak jsme zpívali celý týden a moc se těšili

na Mikuláše. Přes všechny překážky, které
dnešní doba před nás staví, nakonec přišli
všichni. Mikuláš věděl o dětech všechno, je

přece vševědoucí. Kromě toho, že dětem připomněl,
aby byly poslušné vzájemně si pomáhali tak, jak to

dobří kamarádi umí, tak je taky moc pochválil. Jen
čertík potichu naříkal, že nemá dnes žádnou práci.

Děti se na návštěvu Mikuláše, anděla a čerta moc těši-
ly, přišly v převlecích a byla to opravdu krásná podí-
vaná, to mi můžete věřit. Těšíme se z toho, že děti
mají radost z nových hraček a budeme si společně
užívat adventní dny tak, jak to jen děti dovedou.
Co říci na závěr?

Děti v předškolním věku mají tu krásnou vlastnost,
že žijí přítomností. Vidíme to u nás každý den. Umějí
se radovat z maličkostí a když vidí nějakou špatnost,

umí ji pojmenovat. Umí pomáhat druhým i pohladit něko-
ho, kdo má nějaké trápení…A také když chtějí někomu

udělat radost, vědí jak na to. Jsou z pohledu nás velkých
ještě malí, ale můžeme se od nich mnohému naučit. Je

na nás, jestli uslyšíme v hluku všedních dní to podstatné, co
nám život s dětmi může dávat. A tak Vám přeji v době, která
s sebou nese mnoho otázek, strachů, nepochopení a

nedorozumění, abyste se třeba jen na chvíli podívali
na svět očima dětí a také jim naslouchali, věřte,
že to je mnohem zajímavější než zprávy

na sociálních sítích. Když k tomu přidáte ještě
trochu zdravého selského rozumu, možná
se Vám ten dnešní svět nebude zdát tak

nepřívětivý…Vánoční čas plný lásky a
pohody v kruhu rodiny a v novém roce hodně

zdraví a zdravého rozumu přeje za kolektiv MŠ
a ŠJ 

Věra Doležalová.

VÁNOCE V POLSKU
Vánoce v Polsku se asi nejvíce podobají těm našim. Začínají
24. prosince večer, přesněji v okamžiku, kdy se na nebi objeví
první hvězda. Děti sice na sv. Mikuláše dostanou nějaké dárky,
ale na Štědrý den se dočkají i dospělí.

VÁNOCE V AMERICE A V BRITÁNII
Tyto země slaví Vánoce až 25. prosince. A pouze tento jeden
den. Ráno se rozbalují dárky, které jim přinese Santa Claus
pod vánoční stromeček (v Americe) nebo jim je Otec Vánoc
(v Británii) hodí do punčoch pověšených na krbu. Poté se celá
rodina setká u velkého oběda nebo dřívější večeři. V Británii
píšou děti Otci Vánoc také dopisy, ale nenechávají je za
oknem a místo toho je házejí do krbu, odkud doletí až na
Severní pól za Otcem Vánoc.

Jak stavíme sněhuláka
O vánocích sněží a my děláme sněhulá-
ka. První uděláme velkou kouli, potom
menší a pak uděláme hlavu. A už jen
přinést uhlí a mrkev, kýbl a koště. A už je
hotovo. Vlastně není. Ještě jméno. Bude
se jmenovat Mrkvička.      Filip Hubinka, 3.r.

Vločka a sluníčko
Padala padala vločička,

co se bála sluníčka.
Sluníčko udělalo kuk,

vločka ani muk.
Kristýna Tkadlečková, 3.r.

Vánoce
Vánoce jsou svátek hezký,
všechny domy plné štěstí.

U krbu se hřejeme
a koledy zpíváme.

Za okny vločky sněhu padají,
všechny děti sáňkují.

Pod stromkem se dárky objeví,
Ježíšek nám vše nadělí.
Kapr v troubě peče se,

mamka nám salát přinese.
Jak večer dárky rozbalíme,

celý den myslíme.

Daniel Hondl, 5.r.

Vločky z nebe padají,
příroda šla spát,

brzy budou Vánoce,
ty má každý rád.

Rozsvítíme stromečky,
pověsíme jmelí,

rozbalíme dárečky,
štastní budem celí.

Marie Sršňová, 5.r.

Stavíme iglů s kamarádem.
Jednoho dne já a kámoš jsme si řekli, že
si postavíme iglů. Začali jsme, vzali
jsme sníh a dávali ho dokola. Po chvilce
jsme začali dělat sedátka. Začali jsme
dělat okno a pak střechu a máme hoto-
vo. Jdeme domů.

Viliam Martinec, 3.r.



Úspěch mladých hasičů
Dne 16. září 2021 jsme začali trénovat družstvo němčických mladších
hasičů. Naším cílem bylo je připravit na nadcházející podzimní branný běh
ZPV. Součástí této soutěže byla střelba ze vzduchovky, poznávání
topografických značek, vázání uzlů, zdravověda, přelézání lana a základy
požární ochrany. Setkávali jsme se vždy jednou za týden v pátek po dobu asi
dvou měsíců. Děti se každým tréninkem zodpovědně
přiučovaly novým zkušenostem a dozvídaly
se spoustu informací. Bylo na nich vidět, že je to baví.
To se prokázalo dne 7. listopadu, právě kdy se soutěž
konala. Dvě naše družstva mladých hasičů se seřadila
na startovní čáru, kde byla připravena na to uběhnout
1,5 km dlouhou cestu plnou úkolů. První běžela hlíd-
ka čtyřčlenná ve složení: Štěpán, Šimon, Ondra a
Matěj následně druhá, tříčlenná: Natálka, Kuba a
Péťa. Na trati všichni ukázali výborného kolektivního
ducha. Závodníci si mezi sebou pomáhali. Někteří
popoháněli pouze slovně a ti odvážnější se dokonce
rozhodli již unavené členy týmu poponést na zádech.
Nakonec se tréninky vyplatily. Naše děti ze všech

družstev vesnic Horní a Dolní Sloupnice a České
Heřmanice skončili na úžasném prvním a čtvrtém
místě. Mladí závodníci byli moc šikovní.
Celá akce působila přátelsky a
všichni si takovéto zpestření
odpoledne užili.

- J. Vytlačil

Jaký byl ……
rok 2021? Vždy když, se blíží Vánoce a tím
i konec roku, bývá na místě zhodnotit, jaký
vlastně byl. No popravdě – zase takový blbý,
i když nějaké to pozitivum se určitě objevilo.
Ano, hodně akcí se uskutečnit nemohlo, něco
se podařilo a jako každý rok se objevilo i něco
nečekaného. Rád bych se vrátil na podzim
roku 2020, kdy jsem se s nadšením pustili

do zkoušek na nové divadlo, podařily se nám
celkem dvě a půl a museli jsme kvůli vládním

nařízením odložit scénáře a těšit se, až se budeme moci vrátit ke zkoušení
v roce 2021. Bohužel k tomu nedošlo, museli jsme zrušit i posezení
se sousedy, valnou hromadu, divadelní ples, masopust a další a další akce –
zima a jaro se nesly v totální nečinnosti spolku. S blížícím se létem, kdy naše
každoroční činnost má tzv. divadelní prázdniny, se o rozruch postaral příval-
ový déšť a s ním spojená voda v naší kulisárně, mohli jsme se tedy sejít
na rychlé brigádě a alespoň mít pocit,
že spolek zase funguje. A při té příleži-
tosti jsme se už zase začali zabývat
plánováním co po prázdninách. A opět
se úplně všechno nepodařilo.
Každopádně za zmínku stojí to, že jsme
rádi vypomohli Sokolu s odloženými
oslavami, stihli jsme uspořádat naše
každoroční „Předávání Oskarlů“
v azylu rodiny Šauerových a s ním spo-
jenou dvojitou oslavu významných živ-
otních výročí našich dvou členů. Stihli
jsme i odloženou valnou hromadu. A co
nás v letošním roce moc potěšilo, byla
naše – doufám znatelná – pomoc při
Dni otevřených dveří KD. Mohli jsme
konečně být mezi lidmi, kteří se přišli
podívat a pochlubit se s novou přís-

tavbou k naší šatně, kde jsme umístili i malou výstavku z divadel odehraných
v posledních dvaceti letech a návštěvníkům jsme byli k dispozici v baru
s malým občerstvením. A na tomto místě se sluší moc poděkovat zastupitel-
stvu obce v čele s panem starostou, za zdařilou rekonstrukci, která podle nás
velmi prospěla kulturnímu domu a rozšířila zázemí pro pořádání všech
možných akcí. A my budeme moc rádi, že se tam s Vámi zase uvidíme
na našich divadlech. Moc jsme chtěli alespoň odehrát již odloženou derniéru
„Bohů na Olympu“, bohužel k tomu opět nedošlo. Ale nebojte se, plánů je
stále dost a my se budeme snažit je hned jak to půjde uskutečnit. 
Dovolte mi ještě, abych za ochotnický spolek poděkoval Alče a Mirkovi
Kadrmasovým, kteří nám věnovali dva krásné obrazy zakladatele spolku
pana Šlegla a jeho ženy. V naší šatně už máme pro ně připravené místo.
Náš spolek má momentálně 55 členů, ale i tak budeme moc rádi za každého
dalšího, který by se k nám chtěl přidat a podpořit dobrou partu obyčejných
lidí, kteří se rádi baví a udělají kus práce. Nestyďte se mezi nás přijít a stát
se součástí ochotnického spolku.
A protože rok 2021 končí, dovolte mi, abych poděkoval ochotníkům za práci
a podporu a Vám všem popřál v téhle blbé době hodně zdraví, štěstí a rodin-

né pohody. Nenechme
se vzájemně otrávit
vším negativním
kolem nás. My se jako
„komedianti“ budeme
snažit alespoň trochu
vykouzlit úsměv
na Vašich tvářích a
zlepšit Vám náladu,
hned jak to půjde.
Klidné a pohodové
Vánoce a šťastný rok
2022.

Za ochotnický spolek –
Bóďa Vytlačil

Rok 2021 se nám chýlí ke konci a nový rok už nedočkavě přešlapuje na prahu.
Pojďte se s námi ohlédnout na poslední část roku do školky. Ve školce
se během podzimu a začínající zimy stihlo odehrát spousta aktivit.
Děti společně pomohly písničkou uspat vílu Podzimničku, ještě před jejím
odpočinkem jí samy napekly perníky. Pak už jsme netrpělivě vyhlíželi
svatého Martina a abychom si s dětmi čekání zkrátili, děti s paní učitelkou
napekly svatomartinské rohlíčky. Čekání se dětem vyplatilo, netrvalo dlouho
a první sníh byl tu! A že jsme si ho hned náležitě užili! Děti sáňkovaly, stavě-
ly sněhuláky, koulovaly se, do sněhu obtiskovaly své andělské siluety…věřte,
nápadů mají ti šikulové nekonečnou zásobu.
Když přišel Mikuláš, anděl a čert, nebylo dětského srdíčka, které by se přece
jen trochu nechvělo, jestli toho zlobení nebylo letos víc než vloni…náš
spravedlivý Mikuláš ale dobře ví, že žádné z dětí nemá schované čertovské
růžky. Jejich lumpačení je jen jiný způsob objevování světa, který ještě zcela
neznají a tak čert opět odešel s prázdnou. Teď už se jen budeme těšit
na Ježíška, jestli nám pod stromeček něco z našich přání nadělí.

Během adventu se lidská srdce spojují, lidská sounáležitost jen kvete, nás tato
srdečná atmosféra zastihla o mnoho dřív, kdy nás mile překvapila sbírka
rodičů školky na zahradní prvek do zahrady MŠ. Abychom prvek mohli
pořídit co nejdříve, paní učitelky se vrhly do tvoření a vyrobily výrobky
na školkovský jarmark, který proběhl před školkou a díky výtěžku a spon-
zorským darům jsme o velký kus blíž k vysněnému prvku do zahrady.
Rodičům moc děkujeme.
K blížícím se svátkům Vám všem přejeme klid, pohodu a mějte se rádi jako ty
naše malé děti, které milují čistým nezkaženým srdcem. A pokud Vás přece jen
někdo rozzlobí, aby hněv zmizel stejně rychle jako vločka v teplé dlani.
Do nového roku 2022 mám jednu malou myšlenku. Svět se nezmění sám,
musíme začít každý u sebe samého. Jedna malá změna u každého jed-
notlivého člověka spustí řetězovou reakci. Věřím, že společně to dokážeme!
Přeji Vám všem, ať do nového roku vstoupíte s radostí, láskou a duševní
pohodou.

- Kolektiv MŠ Všeználek
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Malíčci
Po docela dlouhém čase, vzniká článek za období, kdy se aktivně cvičilo
pravidelně a bez restrikcí a musím zkonstatovat, že s velkým nadšením 
Maminky rychle po prázdninové pauze najely úterní režim a my tak
společně s méďou Malíčkem mohly „oprášit“ naše známé přivítání.
Potěšilo nás, že děti nezapomněly pohybové básničky a a s jakou radostí
se vrhly po ozvučných dřívkách a padáku.
Velkým pokrokem je, že děti se opravdu rychle otrkaly a jsme schopní
udělat spojený kruh za ruce např. při Pásla ovečky nebo Kolo, kolo, mlýn-
ský, což je z mého pohledu jeden z největších úspěchů. Velmi oblíbenou
se stala nová molitanová sestava. která je neuvěřitelně mobilní a díky tomu
máme motorickou dráhu opravdu mega pestrou. Děcka si oblíbila půlkruh,
který při otočení lze využit jako houpačku pro dva… z dílů lze sestavit
schůdky navazující na klouzačku… prolézačky… takovouhle sestavu nám
můžou závidět i lektorky dětského cvičení z města  Moc děkujeme,
za zakoupení!! Několikrát jsme do hodin vložily oblíbené aktivity koutky –
vkládačky, krájení ovoce na suché zipy, tiskání do knížek, malování oma-
lovánek na vodu…
Přejeme všem oby-
vatelům Němčic pok-
lidné adventní dny…
těšení se na toho
Ježíška zpestřené
svařáčkem a praskáním
polínek v krbu… prostě
takovou tu vánoční
pohodu ideálně bez
stresu z pečení,
uklízení, nákupů…
Ideálně vnímat čas
vánoc jako děti…

za Malíčky
Janča M. a Jíťa M.

TJ Sokol poohlédnutí za rokem 2021
Vážení příznivci sportu, zejména toho mládežnického. Dovolte mi krátké
shrnutí proběhlého roku a připomenout si v několika odstavcích dění naše-
ho spolku TJ Sokol Němčice z.s., který se stále vyvíjí již více jak sto let.
Velmi potěšující je stav členské základny. Pár čísel k prosinci 2021 – 246
členů, z toho 83 dospělých a 163 členů mládeže, průměrný člen se nám na-
rodil 18. prosince 2000, tedy průměrný věk naší základny je 21 let! Velmi
příjemná a povzbudivá čísla, na která můžeme být právem pyšní. Jen
připomínám, že se nebavíme pouze o fotbalové mládeži, ale součástí naše-
ho spolku je i stolní tenis a stále atraktivnější oddíl Malíčci a Cvíčo.
Z dospěláckých oddílů stále funguje oddíl šachů a stolního tenisu. Tímto
bych chtěl všechny dospělé členy spolku pozvat na valnou hromadu, která
se koná 4. února 2022 v restauraci KD.
Asi nejnáročnější akcí tohoto roku byly přeložené oslavy
100letého výročí založení spolku, které se nám podařilo připra-
vit a zorganizovat. Velmi příjemná akcička, zejména pro dříve
narozené, stejně jako pro děti a širokou veřejnost, viz. článek
v minulém čísle Zlatého Pásku.
Přijde mi zbytečné se zmiňovat o tom, jak jsme během roku
ne/mohli trénovat a hrát soutěže. Smysl našeho spolku je
v zajištění finanční, materiální a metodické podpoře sportů,
zejména pro mládežnické oddíly a přispívat tak ke kulturně společenskému
životu v naší obci a jejím okolí. Pokud se podívám na mládežnické oddíly,
o děti se staralo celkem 18 trenérů, kteří s našimi dětmi strávili 1.430 hod a
najezdili 3.021 km po okresních a krajských soutěžích. Na možnosti, jaké
jsme měli to jsou chvályhodná čísla a každému, kdo se alespoň částečně
podílel na této práci, musím jménem spolku velmi poděkovat. Ke konci roku
proběhla velmi příjemná schůzka trenérů, kde jsme zhodnotili naši práci,
řekli jsme si nejenom silné stránky, ale také příleži-
tosti a místa pro zlepšení.
Silné stránky – jsme vzorem pro děti, prolínání
sportovní výchovy do sociální vazeb, velký zájem

o kroužky, fungování spolku v porovnání s městy, zajištění financí a
spolková komunikace. Z těch slabých stránek – tělocvična/hala (zmínili
snad všichni), naplněnost trenérských kapacit, chybí nefotbalový kroužek
pro děti 2.-5. třída (dříve Přehazovaná), chybí ošetření hřiště proti plevelům,
tartanové hřiště (oplocení), nahraditelnost některých členů, proces rezervace
hřiště.
Ale zpátky k našim aktivitám. Novinky ze světa spolkových oddílů nechám
na jednotlivé trenéry a jejich články. Já osobně bych rok 2021 nazval „rok
materiálního zabezpečení“. Vzhledem k tomu, že se nám podařilo zajistit
zajímavé finanční prostředky z NSA (Národní sportovní agentura) a
od našich partnerských sponzorů, mohli jsme si k vytížení v práci s mládeží
dovolit zajímavé investice, které se nedělají každý rok. Jsme tedy materiál-
ně zabezpečeni do dalších let a můžeme tak posouvat další oblasti podpory

a atraktivity pohybových činností.
A do čeho jsme investovali? Po 20 letech jsme nechali pro-
vzdušnit a zapískovat fotbalové hřiště, nákup 3 sad dresů
(přípravky, žáci, dorost), molitanová souprava pro Malíčky,
trenérské sety, tréninkové figuríny, další pár hliníkových branek,
malý stan, kompresor (garáž), výsledková tabule, klubová trika a
35 nových týmových bundiček. A rozhodně spousta dalších drob-
ností …

No a co plánujeme na rok 2022? Začneme výše uvedenou valnou
hromadou, plánujeme zopakovat zapískování hřiště, začít s postupným
vymalováním kabin, uspořádat dětskou olympiádu (11. červen) a 6. fot-
balový kemp (13.-14. srpna) a hlavně to nejdůležitější – pravidelně praco-
vat s mládeží a přispívat tak k výchově dětí, které jsou budoucností naší
obce, budou se o nás za pár let starat  a budou předávat svým dětem ale-
spoň část toho, co jim dáváme MY.
Na závěr – velké poděkování všem, kteří nám pomáháte, užijte příjemné

Vánoční svátky, buďte sami sebou, věnujte
se dětem, myslete vlastní hlavou a zachovejte si
zdravý rozum.

- Lukáš Pavliš, předseda spolku

www.sokolnemcice.webnode.cz
www.pripravka.unas.cz

… dotknìte se našich pøíbìhù …
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Cvíčo
Ve školním roce 2021/2022 jsme Cvíčo rozjely na konci září. Cvíčo jsme
ponechaly na pondělky, které jsou z minulých let dobře zajeté. Děti
vyzvedáváme ze školky a odvádíme do tělocvičny či prostoru hřiště, pokud
je příznivé počasí. Od počátku letošního Cvíča se díky počasí scházíme
v tělocvičně, která nyní „praská ve švech“. Máme 18 dětí, které chodí
pravidelně cvičit a ještě nám v lednu nejspíše 2 malí sportovci posílí tým –
což bude krásných 20 dětí celkem. Letošní seskupení dětí je i poměrně
vyrovnané co se chlapců a dívek týče.
Mám radost, že chodí ještě i prvňáčci, kteří k nám chodí cvičit někteří
od svých 3 let. Je vidět, jak ti naši prvňáčci „táhnou“ mladší školkáčky
k lepšímu výkonu, umí se v tomhle věku už poměrně i s vtipem vyhecov-
at:-) což občas vede k nafouknutým tvářičkám a nespokojeným výrazům,
no, ale i to patří ke kolektivnímu projevení emocí.
Říjen, byl v tělocvičně tematicky doplněn podzimními hrami, motivy
Halloweenu, kdy ten, kdo neutekl hroznému čaroději, proměnil
se v zombíka. Než jsme se nadály, je adventní čas, první sníh a tak jsme

i my tělocvičnu proměnily alespoň pomyslně
v kluziště, plné zběsile se koulujících dětí  a
že byly koule barevné a molitanové? to nikomu
myslím nevadilo… Ještě se musíme zmínit
o novém podlahovém skateboardu, který
se dočkal vybalení a děcka na něm nadšeně
korzují tělocvičnou – v leže, sedě, na kolenou,
prostě jak to dětská vynalézavost dovolí. 
Toto pondělí, jsme ukončily Cvíčo pro letošní
kalendářní rok. Byla limča, prskavky
(samozřejmě venku ) a dětem jsme rozdaly
balíčky s drobnostmi. Tímto se loučíme
i s vámi, vážení čtenáři našeho příspěvku a pře-
jeme vám ať máte následující dny co nejvíce
poklidné, ať máte čas na procházky,
pozorování světýlek v oknech, rozkrajování
jablíček, rozjímání… Krásné, spokojené a
usměvavé dny vám přejí

Janča M. a Ivet T.
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U13 + U15 - Starší žáci
Hodnocení podzimní části sezony žáků očima trenéra.
V této covid době za největší úspěch vůbec, považuji dohrání pod-
zimní části soutěže.
Naši žáci odehráli 13 zápasů. Některé hůře. Některé lépe. Vzhledem k tomu,
že polovina mužstva spadá ještě o kategorii níže, si myslím, že jsme úplnou
ostudu neudělali. Tyto zkušenosti, pro vůbec ty nejmladší, se jim určitě
v dalších sezónách vrátí.
Nikdy nebyly výsledky na našem prvním místě. Občas ale mužstvo potře-
buje zvednout sebevědomí a na to není nic lepšího, než vyhrát. Nebudu hod-
notit výkony jednotlivých hráčů. Pokoušel jsem se každého vyzkoušet
na více postech a z toho mi vyplynula osa týmu.
Ondra Hác ‑ naše jistota v bráně. Kluci Suchánkovi defenziva. Rychlé kraje
Víťa Kolář a Jonáš Voleský. Důraz uprostřed Onďa Pávek. Hrotový útočník
Standa Rozvoral.
Jsem ale trochu zklamaný z předváděné hry. Autové vhazování. To je pro
nás ztracený balón. Když už ho nehodíme soupeři rovnou na kecku, tak
balón hodíme kamarádovi někde na břicho. Asi aby neměl moc jednoduché
zpracování. Na našich hráčích je strašně vidět, jak moc jim schází souhra a
hra na malém prostoru. To totiž nejde natrénovat za dva tréninky týdně.
Kluci potřebují hrát, hrát a zase hrát.
Ukořistili jsme 10 bodů za 2 výhry a 4 remízy.
Na některé soupeře jsme prostě neměli. Dokáži pochválit mužstvo, i když
prohraje. Jestliže vidím, že tam ti kluci nechali všechno.
Co mě mrzí, je remíza z Koclířova a první poločas v Janově.

Nechci probírat tréninkovou účast. Bylo spousta dětí v karanténě.
Některé omluvenky mě však docela dostávají…Věřím tomu, že když

někoho fotbal baví, tak si nenechá ujít zápas třeba kvůli oslavě.
Na závěr pár poděkování.
Děkuji všem rodičům za pomoc s dopravou na zápasy. Samozřejmě Víťovi
s Marťou za provoz kiosku při domácích zápasech. V neposlední řadě bych
chtěl poděkovat předsedovi oddílu. Luky (Pavliš) se stará o všechno. Mně
stačí jen koučovat.
Přeji všem veselé Vánoce a šťastný Nový rok. Přijďte se někdy podívat
na náš domácí zápas. Většinou hrajeme v neděli od 13h.

- S pozdravem Lukáš Pávek

U9 - mladší přípravka + školička
Jak jsem představoval již v minulém čísle, jedná se o začínající fotbalistky a
fotbalisty ročníku 2013 a mladších. Na jaře jsme měli v této kategorii
„nadějí“ 6 dětí a koncem podzimních tréninků máme na soupisce 21 dětí
ve věku 4 – 8 let. Díky pomoci bývalého hráče mužů Gabriela Oláha a míst-
ního Kuby Marka se nám daří vést toto velké množství dětí v jednom oddílu,
na jednom tréninkovém hřišti, formou kruhového tréninku. Věřím, že další
děti budou nadále přibývat. Většina těchto dětí se účastnila i dvoudenního
fotbalového kempu a zvládly to na jedničku. Kombinace fotbalu, vyřádění
se na místním koupálku a bloky volných programů, dokázaly nadchnout i děti
tohoto věku.
Cíl naší práce je, aby si děti oblíbily ne fotbalový dril, ale pravidelný pohyb
spojený se zábavou, scházení se v příjemné partě, naučily se ovládat míč a
postupně si našly cestu k fotbalovým turnajům mladších přípravek. Za vedení
tréninku jsme byli pochváleni i profesionálními trenéry, kteří ocenili,
že se nezaměřujeme na fotbal, ale na pohybové hry, které dětem v jejich vý-
vinu tolik schází.
Tento soutěžní/školní rok jsme mladší přípravku (ročník 2013 a 2014)
do soutěže ještě nepřihlašovali. Je na zvážení, zda soutěž nepřihlásit v jarní
části (duben ‑květen), ale to se bude odvíjet od naplněnosti dětí, trenérů a
dalších organizačních věcí, které je potřeba zvážit a rozhodnout.
V minulém čísle jsem také zmiňoval, že vznikl velmi zajímavý projekt „mini
turnajů před ‑přípravek“ 3+0 (3 hráči bez brankaře). Během podzimu jsme
se účastnili se staršími hráči turnaje v Sebranicích, Pomezí a jeden turnaj
jsme uspořádali dokonce u nás v Němčicích. Ten náš domácí turnaj byl
okořeněn o jednu zajímavost, děti hrály na 4 branky. Turnaj dopadl skvěle a

vedení fotbalu zvažuje tuto formu zavést napříč všemi kraji a okresy ČR.
Velice zajímavá forma pro začínající děti, kde se nehraje na výsledek, ale
sbírají se doslova první zkušenosti začínajících dětí. Každé dítě, které
se turnaje zúčastní, je odměněno medailí a nějakou dobrůtkou v podobě
ovoce.
Velkou radost mám i ze zájmu rodičů. Protože jsem se nemohl zúčastnit
všech tréninků podzimu, musím poděkovat za zastupitelnost nejenom
Gábinovi a Kubovi, ale rodičům Květě Mackové, Ivetě Tkadlečkové a
Tomáši Pirklovi, kteří dokázali vypomoci když bylo potřeba. Je příjemné, mít
kolem sebe lidi, kteří vám pomohou .
Nyní do konce roku budeme rozdávat týmové bundy a balíčky pro ročníky
2013 pro děti, které před rokem ještě nebyly v oddílu přípravky. Ročníky
2014 budou mít příležitost si fotbalový balíček objednat zdarma na přelomu
leden/únor 2022. Příště budou pak odměňovány děti ročníku 2015.
Zveme tímto nové zájemce dětí 4 – 8 let do fotbalové školičky.
Samozřejmostí je, že mohou přijít děti jakéhokoliv věku, v nabídce našeho
spolku máme fotbal od 4 do 19 let! Ač se to někomu bude zdát příliš brzo, už
nyní musíme přemýšlet nad trenérským obsazením kategorií pro sezonu
2022/2023, která začíná po letních prázdninách. Kdo bude mít zájem,
uvítáme tedy zapojení rodičů, jako pomocných trenérů.
Závěr podzimu jsme díky kašílkům a rýmičkám oslavili v menším počtu naší
krokodýlí partičky, přesto šlo o příjemné setkání s rodiči a dětmi, spolu

s vyhodnocením a oceněním docházky.
Na závěr popřeji krásné prožití Vánočních svátků, dětem hodně dárků,

všem pevné zdraví a na viděnou po Novém roce v tělocvičně a brzo
i na zeleném trávníku.

- Lukáš Pavliš – trenér


